# 130

### 【一般論文】

1 **戰爭移民**: 1949來台軍民自稱與他稱的初探 李廣均

### 【專題論文】

- 39 「冷戰與技術援助」專題導言 林果顯
- 43 「美國科技霸權」下的跨國科技史:從UHDC、運輸計劃委員會、臺 北地下鐵到臺北捷運 黃令名
- 99 從「自由世界」到「熱帶亞洲」:臺灣農業研究與綠色革命之擴張 朱家立

#### ) 【左異聲響】

**對「現狀」的永恆不滿與扣問**:馮建三《新聞傳播、兩岸關係與美利堅:台灣觀點》新書發表暨座談會(續)

- 143 **異曲同工的反戰聲音**:回應馮建三老師新書 陳志賢
- 151 為什麼傳播學者要談兩岸?怎麽談?怎麽看? 魏玓
- 159 (**續篇)兩種國際政治、兩種戰爭新聞:**巴勒斯坦與以色列 馮建三

# 130

#### [ARTICLES]

1 War Migrants: A Preliminary Study on the Self-ascription and Ascription by Others of the 1949 Migrants Kuang-Chun LI

### [SPECIAL TOPIC ARTICLES] -

- 39 Introduction of Special Issue in "The Cold War and Technical Assistance"
  Guo-Sian LIN
- 43 The Transnational History of Technology under "American Hegemony of Science and Technology": From UHDC, TPB, TRUPO, to Taipei Metro
  Ling-Ming HUANG
- 99 From the "Free World" to "Tropical Asia": Agricultural Research in Taiwan and the Expansion of the Green Revolution

  Leo CHU

#### [LEFT DISSONANCES]

A Persistent Discontent with and Inquiry into the "Status Quo": Taishe Forum on the Book Journalism and Communication, Cross-Strait Relationship and the US: A Perspective of Taiwan by Feng Chien-San

143 Harmonious Voices of Anti-War Sentiment:
A Response to Professor Feng Chien-San's New Book
Chih-Hsien CHEN

## 151 Inquiring the Cross-Strait Issues by a Scholar in Communication Studies: Why, and How? Ti WEI

159 International Politics and War Journalism, Two "Realities":
Palestine and Israel
Chien-San FENG